
Tussenkomst resolutie sekswerk Els Rochette 
 

Beste collega’s,  

Deze resolutie ligt me nauw aan het hart. Ik ben heel trots op het resultaat. 
Temeer omdat de terreinorganisaties tevreden zijn met wat we voorstellen. 
Daan Bauwens van Utsopie verwoord het als volgt : Deze resolutie geeft blijk van 
heel veel inzicht en begrip naar sekswerkers toe. “Het fundament van de visie op 
sekswerk in Brussel is antidiscriminerend en antistigmatiserend en zet voluit in 
op gelijke kansen.  Daar kunnen we met zijn allen fier op zijn. 

Deze tekst is er gekomen omdat zeer veel mensen hun krachten hebben 
gebundeld.  

Ik wil al de sprekers die tijdens de 4 hoorzittingen in mei van vorig jaar kwamen 
getuigen bedanken : de terreinwerkers, de sekswerkers, onderzoekers en de 
politieinspecteur. Zij informeerden ons over de grote uitdagingen met 
betrekking tot sekswerk in Brussel. 

Ik wil ook expliciet enkele collega’s bedanken. Samen hebben we uren 
gediscussieerd om elk woord en elke komma juist te krijgen. Want woorden 
doen er toe. Zeker wanneer je het hebt over mensen, over sekswerkers waar een 
groot stigma op rust. Bedankt Khadija Zamouri, Delphine Chabbert, Ahmed 
Mouhssin en Nicole Bomele.  Ook bedankt aan jullie medwerkers en mijn eigen 
medewerkers die veel werk verzet hebben.  

Tot slot zouden we hier niet staan zonder het uitstekende werk van de diensten 
van het parlement. Ook aan jullie merci. 

Wie ik vandaag zeker niet wil vergeten is wijkcomité Alhambra. Sinds de resolutie 
voorbije week werd gestemd in commissie, zijn we bijna dagelijks in contact. Zij 
zijn ontgoocheld omdat ze niet gehoord werden in de commissie. Zij zijn boos 
omdat we niet opgenomen hebben dat we straatprosititutie willen verbieden. Ik 
begrijp hun frustratie, omdat de overlast in hun wijk zeer groot is.   

Maar dit is niet de enige wijk die overlast ondervindt. Ook de Brabantwijk, de 
buurt rond de Plantenstraat in St Joost. De sekswerkers die daar werken en de 
buurtbewoners voelen zich door het beleid in de steek gelaten.  

En dat is net een groot probleem dat we met deze resolutie willen aanpakken.  



De grote boosdoeners in die wijken zijn het openlijke verkoop en gebruik van 
drugs, de seksuele uitbuiting en mensenhandel. De link leggen met sekswerkers 
is begrijpelijk, maar is net de fout die we NIET mogen maken. 

Dat werd zeer duidelijk geïllustreerd tijdens de 4 hoorzittingen die we in de 
commissie binnenlandse zaken en de commissie sociaal beleid en gezondheid 
organiseerden. 

Zij bevestigden inzichten die we al hadden, maar ze hebben ook de aandacht 
gezet op enkele onderbelichtte kanten van de problemen die sekswerkers 
ondervinden bij het uitoefenen van hun job. En die wijken ondervinden waar 
sekswerk plaatsvindt. 

Om te beginnen en dat hebben we heel goed willen weergeven in deze resolutie 
willen we een duidelijk onderscheid maken tussen sekswerk op vrijwillige basis 
tussen volwassenen én seksuele uitbuiting. 

Beiden zijn van een compleet andere orde en vergen een andere aanpak. 

SEKSWERK 

Ik zal het éérst hebben over wat deze resolutie zegt over sekswerk. En het is 
meteen duidelijk in de term die we bewust gekozen hebben. Sekswerk – is werk! 

Dankzij de federale hervorming van het seksueel strafrecht uit 2022 is dat ook 
mogelijk. Sekswerk is een manier om een inkomen te verwerven, op voorwaarde 
dat de uitwisseling van seks voor geld consensueel is en tussen 2 volwassenen 
plaatsvindt.  Dankzij de decriminalisering kunnen sekswerkers dus als 
zelfstandigen werken. Wie hen een woning verhuurt waar ze sekswerk 
verrichten is niet meer strafbaar. Met andere woorden er kan eindelijk werk 
gemaakt worden van het streven naar goede arbeidsomstandigheden voor de 
sekswerkers. 

Maar de decriminalisering lost niet alles op! 

Tijdens de hoorzittingen kwam vaak naar voor dat het grote stigma waarmee 
het beroep te maken heeft verhindert dat sekswerkers aanspraak maken op hun 
sociale rechten.   

Een bediende aan het loket die je meewarig bekijkt, met ongelukkige 
woordkeuze, die laat merken dat hij/zij dat sekswerk minderwaardig vindt, een 
dokter die zich niet kan verplaatsen buiten zijn eigen wereld…. dat doet 
sekswerkers afhaken. Dat maakt dat ze niet hun sociale rechten opeisen. Het 



maakt dat ze niet de hulpverlening of gezondheidszorg krijgen die ze nodig 
hebben.  

Het goede nieuws is dat je daar op kunt trainen. Er is bijkomende opleiding nodig 
voor werknemers bij een OCMW, bij Actiris, bij politie of bij de 
eerstelijnsdiensten. Zo worden ze zich bewust van eigen denkbeelden, van 
(ongewild) beledigende zinnen, en zullen ze uiteindelijk sekswerkers betere 
dienstverlening bieden.  

Ook de onveiligheid in de wijken waar ze hun beroep uitoefenen is niet enkel 
een probleem voor buurtbewoners of passanten, maar is enorm problematisch 
voor de sekswerkers zelf. Ze lopen constant gevaar voor geweld en enkele jaren 
terug werd een jonge collega Eunice Osayande op brutale wijze vermoord. 

➔ Het versnipperende beleid rond sekswerk, maakt dat er geen globaal, 
toekomstgericht beleid is om van deze buurten leefbare en veilige buurten 
te maken. De 3 gemeenten en 2 politiezones rondom het Noordstation 
waar het meeste sekswerk zich afspeelt voeren elk een eigen politiek met 
alle gevolgen van dien: Verschillende regels, afhankelijk van de wijk waar 
sekswerk gebeurt – zoals vandaag – helpen niet voor een krachtige 
aanpak.  

➔ Daarom dat wij ervoor pleiten om alle betrokken partners structureel rond 
de tafel te zetten : de gemeenten, OCMW’s, politiezones, 
terreinorganisaties, buurtcomités, vertegenwoordigers van de 
sekswerkers. De oprichting van een gewestelijk platform zal enorm nuttig 
zijn om de handen in elkaar te slaan. In het belang van de sekswerkers én 
in het belang van de buurten. 

➔ Organisaties op het terrein doen fantastisch werk, maar moeten het 
helaas stellen met te weinig middelen. Maar vooral, ze willen dat hun 
expertise wordt gewaardeerd. Ze willen betrokken worden bij het beleid. 
Dankzij deze resolutie zullen ze actief betrokken zijn bij het opstellen van 
een Gewestelijk actieplan.  Ze zullen ook betrokken worden bij de 
uitvoering van kwantitatieve en kwalitatieve studies.  

Een globale, Brusselse politiek rond sekswerk is de enige way to go!  

Een andere belangrijke doelstelling van de resolutie is de leefbaarheid en 
veiligheid garanderen in de wijken waar sekswerk zich voordoet. In het belang 
van wie er woont én van de sekswerkers.  Wij geloven er in dat dat perfect 
mogelijk is. Vandaag worden die wijken aan hun lot overgelaten. Niet de 
aanwezigheid van sekswerkers an sich haalt een buurt naar beneden, wel 
jarenlange verwaarlozing, toenemende criminaliteit, openlijk druggebruik, 



armoede, leegstand, gebrek aan openbare ruimte van kwaliteit, gebrek aan 
faciliteiten, gebrek aan sociale controle.  

Sekswerkers willen zelf ook een veilige buurt, om in optimale omstandigheden 
hun werk te kunnen uitoefenen. Het is dus van cruciaal belang dat in die wijken 
wordt geïnvesteerd.  Daarom vragen we aan perspective.Brussels om in het 
kader van “Security by design’ de mogelijkheid te onderzoeken op 
stadsontwikkeling om sekswerk te integreren in de wijken. Ook het installeren 
van extra publieke toiletten, iets wat we vragen in heel het Gewest trouwens,  is 
belangrijk in die wijken. 

Voor de veiligheid van de sekswerkers willen we dat de mogelijkheid wordt 
onderzocht om een paniekknop te installeren in de kamers waar ze werken. 
Want sekswerk is geen werk als een ander. Dat hebben we nooit beweerd.  

Maar er zijn vrouwen, mannen en transpersonen die er wel bewust voor kiezen. 
En zij moeten dit in de beste omstandigheden kunnen doen. 

Wanneer er echter sprake is van seksuele uitbuiting, dan is het een heel ander 
verhaal! 

Dan is het een absolute NO GO!  

We moeten heel daadkrachtig optreden ten aanzien van mensenhandelaars en 
pooiers.  Seksuele uitbuiting moet met klem bestreden worden. 

Hier zijn helaas vaak internationale netwerken actief en dat kan Brussel alleen 
niet oplossen. Veel hefbomen om in te grijpen zitten bij de federale overheid.  

Ben Segers, de federale volksvertegenwoordiger voor Vooruit heeft het initiatief 
genomen tot de oprichting van een Bijzondere commissie Mensenhandel en 
Mensensmokkel in de Kamer. Het verslag van die commissie is op donderdag 
15/06, besproken in de Kamer.  

Er gebeurt dus heel wat vanuit het federale niveau. Maar ook voor ons Gewest 
is er een rol weggelegd. 

- Door good practices tussen politiezones uit te wisselen 

- Door een referentiepersoon mensenhandel per politiezones aan te stellen  

- Door aanvullende opleiding bij gemeentelijke diensten en politie zodat 
wie op het terrein staat snel mogelijke slachtoffers kan detecteren, en het 
onderscheid kan maken tussen sekswerk en een slachtoffer van seksuele 
uitbuiting. 



- Door nauwe samenwerkingen tussen de organisaties die zich richten op 
sekswerkers, correcte financiering voor het centrum ter bestrijding van 
mensenhandel en te zorgen dat slachtoffers de weg ernaartoe kennen, 
maar vooral die weg durven in te slaan 

Tot slot.  
In 1995 begon ik mijn éérste job: als sociaal assistent en straathoekwerker bij 
vzw Adzon. De organisatie richtte zich op mannelijke sekswerkers in Brussel.  Ik 
heb dat 5 jaar gedaan. Het was meteen een harde realitycheck: ‘Onze’ 
doelgroep: de jongens aan Fontainas in hartje Brussel, die klanten ronselen in de 
publieke ruimte, was een erg precaire groep. Toch geldt dat niet voor alle 
sekswerkers, want sekswerk heeft veel gedaanten. Dat hebben we met deze 
resolutie willen duidelijk maken. 

De voorstellen in deze resolutie moeten leiden tot  

- betere werkomstandigheden voor sekswerkers 

- het drastisch opvoeren van de strijd tegen mensenhandel en seksuele 
uitbuiting en  

- een dringende aanpak van de wijken waar sekswerk plaatsvindt om hun 
leefbaarheid en veiligheid te garanderen voor buurtbewoners, handelaars 
en sekswerkers 

Ik verwacht nu dat de Brusselse regering snel met de resolutie aan de slag gaat. 
Het is een sterk signaal vanuit dit parlement. We verwachten dat het 
overlegplatform nog deze legislatuur wordt opgestart. Sekswerkers worden 
altijd vergeten in de verschillende plannen van het gewest. En wij willen dat er 
deze keer aandacht komt voor hun specifieke noden. 

En ik doe aan warme oproep aan Comité Alhambra en andere wijkcomités om 
zich constructief mee in te zetten in dit nieuw op te richten overlegplatform.  
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